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Komisia územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 03.04.2019 

Číslo: 02365/2019/ORRUPZP/12953 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 

 

 

ZÁPISNICA 

zo 7. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 03.04.2019 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2018  

3. 1. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle Všeobecne 

záväzného nariadenia č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov 

5. Návrh  VZN KSK o podmienkach poskytovania finančných príspevkov na prevádzku 

poskytovateľom sociálnej služby a na vykonávanie opatrení sociálnoprávnej ochrany detí 

a sociálnej kurately 

6. Návrh  VZN o zriadení školského internátu a školskej jedálne ako súčastí Hotelovej 

akadémie, Južná trieda 10, Košice 

7. Zlepšenie implementácie programov na zlepšenie kvality ovzdušia na Slovensku 

posilnením kapacít a kompetencií regionálnych a miestnych  orgánov a podporou opatrení 

v oblasti kvality ovzdušia 

8. Informácia o Strategickom parku Haniska 

9. Informácia o činnosti referátu regionálneho rozvoja a plánovania  

10. Rôzne: 

Revitalizácia mŕtvych ramien rieky Hornád v k. ú. Trstené pri Hornáde a Gyňov  

Revitalizácia Čanianskeho jazera "TAJVAN" v k. ú. Čaňa 

 Závery Konferencie obnovy krajiny 

11. Záver  

 
 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie sa v úvode poďakoval pánovi starostovi obce Trstené pri Hornáde za 

pozvanie. Po privítaní členov komisie a pozvaných hostí konštatoval, že na rokovaní bolo 

prítomných 14 z 25  členov komisie, to znamená, že komisia bola uznášaniaschopná.  

Zároveň predložil návrh doplneného programu rokovania komisie na schválenie.  

Uznesenie č. 6/2019: 

Komisia schválila doplnený program rokovania.  
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Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 2  

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2018  

Vyjadrenie:  

Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií, prezentoval Záverečný účet KSK za 

rok 2018.  

Diskusia: 

Ing. František Petro pripomenul, že do 3.4.2019 nebolo zverejnené Stanovisko hlavného 

kontrolóra KSK k Návrhu záverečného účtu KSK za rok 2018 (bod „A“ návrhu uznesenia).    

Uznesenie č. 7/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle bodu 

„B“ návrhu uznesenia.  

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 3  

1. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 

Vyjadrenie:  

Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo prezentoval 1. Úpravu rozpočtu KSK v roku 2019.  

Diskusia:  

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. František Petro a Ing. Michal Kravčík, CSc., 

bola problematika vysokých nákladov za energie v školách KSK, možnosti finančného 

zabezpečenia a komplexná analýza uvedenej problematiky. Na otázky týkajúce sa financií 

odpovedal vedúci odboru financií a vedúca referátu rozpočtu (v súvislosti so strednými 

školami bežné a kapitálové výdavky patria do kompetencie odboru školstva).  

Uznesenie č. 8/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu uznesenia.  

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 1 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 4  

Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle Všeobecne 

záväzného nariadenia č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov 

Vyjadrenie: 

Vedúci odboru financií informoval o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK 

v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov. 

Uznesenie č. 9/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 5  

Návrh  VZN KSK o podmienkach poskytovania finančných príspevkov na prevádzku 

poskytovateľom sociálnej služby a na vykonávanie opatrení sociálnoprávnej ochrany 

detí a sociálnej kurately 

Vyjadrenie: 

Návrh  VZN KSK o podmienkach poskytovania finančných príspevkov na prevádzku 

poskytovateľom sociálnej služby a na vykonávanie opatrení sociálnoprávnej ochrany detí 

a sociálnej kurately prezentovala Mgr. Emília Revajová Bujňáková, vedúca referátu pre 

zariadenia.  

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, PhDr. Peter 

Derevjaník, PhD. a Ing. Michal Kravčík, CSc., bola problematika právnej istoty pre žiadateľa 

finančných príspevkov vo vzťahu k VZN alebo internej smernici.  

Uznesenie č. 10/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť. 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 14 

Za: 11 

Proti: 2 

Zdržal sa: 1 

 

K bodu č. 6  

Návrh  VZN o zriadení školského internátu a školskej jedálne ako súčastí Hotelovej 

akadémie, Južná trieda 10, Košice 

Vyjadrenie: 

Návrh VZN o zriadení školského internátu a školskej jedálne ako súčastí Hotelovej akadémie, 

Južná trieda 10, Košice nebol prezentovaný zástupcom odboru školstva.  

Diskusia: 

Ing. František Petro pripomenul, aby návrhy VZN boli prezentované. Členovia komisie sa 

zhodli v názore, že návrh len vezmú na vedomie.   
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Uznesenie č. 11/2019: 

Komisia zobrala predložený návrh VZN na vedomie. 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 7  

Zlepšenie implementácie programov na zlepšenie kvality ovzdušia na Slovensku 

posilnením kapacít a kompetencií regionálnych a miestnych  orgánov a podporou 

opatrení v oblasti kvality ovzdušia 

Vyjadrenie: 

Ing. Oliver Kovács, vedúci referátu ÚPaŽP, informoval o integrovanom projekte LIFE 

Zlepšenie implementácie programov na zlepšenie kvality ovzdušia na Slovensku posilnením 

kapacít a kompetencií regionálnych a miestnych  orgánov a podporou opatrení v oblasti 

kvality ovzdušia. Okrem podrobného vysvetlenia princípu projektu a jeho význame pre KSK 

informoval aj o možnej účasti KSK ako asociovaného partnera v projekte a o spoluúčasti pri 

jeho financovaní na obdobie 8 rokov počnúc rokom 2020.  

Poslanec Juraj Nagy poďakoval Ing. Oliverovi Kovácsovi za aktívnu podporu protestov 

obyvateľov Mikroregiónu Čremošná a okolia, ktoré sa týkali plánovanej výstavby 

splyňovacej elektrárne na biomasu v katastrálnom území obce Krásnohorská Dlhá Lúka.      

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili PhDr. Peter Derevjaník, PhD., Ing. Tomáš Dražil, 

PhD., JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a Ing. Michal Kravčík, CSc., bola problematika vysoko 

rizikového stavu kvality ovzdušia v niektorých oblastiach kraja, informovanosť o kvalite 

ovzdušia aj prostredníctvom informačných panelov, poskytovanie relevantných údajov, 

spolupráca s okresnými úradmi – odbormi starostlivosti o životné prostredie a SHMÚ, potreba 

spracovania Stratégie na ochranu ovzdušia územia KSK.  

Všetci členovia komisie podporili iniciatívu obyvateľov dotknutého regiónu proti výstavbe 

splyňovacej elektrárne na biomasu.   

Uznesenie č. 12/2019: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu uznesenia. 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 14 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

Uznesenie č. 13/2019: 

Komisia zároveň podporuje iniciatívu obyvateľov dotknutého regiónu proti výstavbe 

splyňovacej elektrárne na biomasu v katastrálnom území obce Krásnohorská Dlhá Lúka.  

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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K bodu č. 8  

Informácia o Strategickom parku Haniska 

Vyjadrenie: 

Pracovné rokovanie sa uskutočnilo dňa 03.04.2019 o 11:00 hod. v zasadačke Úradu KSK za 

účasti podpredsedu KSK, zástupcov SARIO, East Invest s.r.o., Magistrátu mesta Košice, 

ÚHA Košice, starostov dotknutých obcí Haniska a Valaliky, predsedu Regionálneho 

združenia obcí Hornád, členov komisie ÚPaŽP, zástupcov referátu ÚPŽP a odboru dopravy 

Úradu KSK.  

Predseda komisie oboznámil členov komisie s aktuálnymi informáciami zástupcov SARIO 

a East Invest s.r.o.: výstavba SP Haniska bude etapizovaná (1. etapa na ploche v k.ú. Valaliky, 

ktorá je v schválenom ÚPN VÚC Košického kraja, aj v ÚPN obce), pravdepodobne bude viac 

menších investorov, nie jeden veľký, bližšie informácie o výrobe a kapacitách budú 

poskytnuté neskôr. Pripomenul, že podmienkou investorov je existencia QSI medzinárodnej 

školy (potreba koordinácie s odborom školstva KSK) a zdôraznil, že mesto Košice musí byť 

informované (nielen mestská časť Šaca). 

Vedúci referátu ÚPaŽP informoval o prebiehajúcom procese posudzovania vplyvov na 

životné prostredie, vysvetlil rozdiel medzi posudzovaním disponibilnej plochy a posúdením 

konkrétnej činnosti. 

Predseda komisie požiada predsedu KSK o zorganizovanie stretnutia zástupcov MH SR, 

SARIO, East Invest s.r.o., predsedu KSK a primátora Košíc za účasti kompetentných 

pracovníkov Úradu KSK, pracovníkov Magistrátu mesta Košice,  starostov dotknutých obcí, 

zástupcov Regionálneho združenia obcí Hornád a členov komisie ÚPaŽP. Odporučený termín 

pracovného rokovania: 05.06.2019 o 11:00 hod. 

Predseda komisie požiada predsedu KSK, aby kompetentní pracovníci odboru školstva podali 

správu o rozvoji duálneho vzdelávania v KSK. 

Predseda komisie požiada predsedu KSK, aby kompetentní pracovníci odboru školstva podali 

správu o prípravách na vznik medzinárodnej školy. 

Uznesenie č. 14/2019: 

Komisia informáciu o Strategickom parku Haniska zobrala na vedomie.  

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

   

K bodu č. 9  

Informácia o činnosti referátu regionálneho rozvoja a plánovania  

Vyjadrenie: 

Ing. Tunde Erényi, referentka pre cezhraničnú spoluprácu, podrobne informovala o činnosti 

referátu regionálneho rozvoja a plánovania prostredníctvom prezentácie v PowerPointe 

a poskytla všetkým členom komisie aj vytlačený prehľad činnosti referátu za rok 2018, 

súčasné aktivity a rámcový plán aktivít na rok 2019.   

 

 

 



6 

 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. Michal Kravčík, CSc., Ing. František Petro, 

Ing. Oliver Kovács a JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, bola problematika indikátorov 

vyhodnocovania PHSR a činnosti referátu RRaP, rozhodovania o aktualizácii PHSR, alebo 

novom PHSR, realizácia a výsledky operačného programu Kvalita životného prostredia, 

efektívnosť využitia finančných prostriedkov, námety z Prešovského samosprávneho kraja 

a Trnavského samosprávneho kraja na vytvorenie programov pre odkanalizovanie obcí, 

výjazdové rokovania v rámci kraja, problematika sucha, vážne problémy s pitnou vodou, 

možnosť vytvorenia programu na riešenie uvedených problémov s vodným hospodárstvom.  

Členovia komisie súhlasili s návrhom pozvať na komisiu zástupcov Východoslovenskej 

vodárenskej spoločnosti, a.s. a Slovenského vodohospodárskeho podniku, š.p. a spoločne 

riešiť problémy so zásobovaním pitnou vodou a odkanalizovaním a tiež zadržiavaním vody 

v kraji.        

Uznesenie č. 15/2019: 

Komisia informáciu o činnosti referátu regionál. rozvoja a plánovania zobrala na vedomie.  

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 10  

Rôzne 

Revitalizácia mŕtvych ramien rieky Hornád v k.ú. Trstené pri Hornáde a Gyňov  

Rastislav Šelepský, poslanec Obecného zastupiteľstva obce Trstené pri Hornáde a predseda 

Občianskeho združenia Priatelia trstenskej prírody, prezentoval takmer desaťročnú 

mimoriadnu činnosť uvedeného združenia, ktorého aktivity sú zamerané na svojpomocnú 

obnovu krajiny pri vodnom toku Hornád v CHVÚ Košická kotlina. Územím prechádza 

medzinárodná cyklostrasa Eurovelo 11. S finančnou podporou malých grantov U. S. Steel 

Košice, s.r.o., Karpatskej nadácie, konta Orange, Eko Polis, Pontis a iných prostriedkov sa 

občianskemu združeniu v spolupráci s obcou podarilo vyčistiť a revitalizovať územie pri 

Hornáde a jeho mŕtvom ramene v k.ú. obce, vysadiť Les detí, realizovať drevený chodník, pri 

medzinárodnej cyklotrase Košice - Sárospatak, v spolupráci s obcou Skároš vysadiť lipovú 

aleju (140 líp) a plánujú obnoviť aj Trstenské jazero (zachytávanie vody zo Slanských 

vrchov). Svojpomocné aktivity majú významný eko-výchovný efekt. Cieľom združenia je 

sprietočniť mŕtve ramená Hornádu aj v susednom k.ú. Gyňov (spolupráca obidvoch obcí) 

a zadržiavať vodu v krajine. Revitalizovaná krajina je už teraz cieľom turistov a rekreantov 

a uskutočňujú sa v nej mnohé kultúrnospoločenské a športovorekreačné aktivity pre domácich 

obyvateľov, aj návštevníkov z okolia.  

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. Oliver Kovács, 

Ing. Tomáš Dražil, PhD., bol spôsob finančnej podpory takýchto prospešných aktivít (napr. aj 

prostredníctvom VZN KSK č. 3/2006) a komplexné riešenie problematiky revitalizácie 

vodných tokov, vrátane obnovy mŕtvych ramien a vodných plôch, v spolupráci so 

Slovenským vodohospodárskym podnikom, povodím Hornádu a Bodvy. 

Na záver diskusie bolo dohodnuté, aby na rokovanie komisie ÚPaŽP bol pozvaný zástupca 

SVP – Povodie Hornádu a Bodvy a informoval o konkrétnych aktivitách SVP, š.p. súvisiacich 

s revitalizáciou vodných tokov.  
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Revitalizácia Čanianskeho jazera "TAJVAN" v k.ú. Čaňa 

Pán Štefan Ferko informoval o problémoch a možnej revitalizácii Čanianskeho jazera 

„Tajvan“ v k.ú. Čaňa. V úvode vysvetlil históriu vzniku starého a nového jazera (pôvodne 

ťažba štrku pre výstavbu železnice), popísal súčasný stav (stojatá znečistená voda, ktorá 

neodteká, zásobovaná spodnými a zrážkovými vodami, jazero je rezervoárom vody pre 

železiarne(, definoval hlavné problémy (v blízkosti sú chaty bez kanalizácie, zastavenie 

pôvodného odtoku, znečisťovanie jazera aj hnojivami z poľnohospodárskej pôdy) 

a prezentoval spôsob riešenia (realizovať odtok vody podľa už 25 rokov spracovaného 

projektu - prostredníctvom obnovy vodného kanála pozdĺž železničnej trate a obnovy potoka 

Sartoš, vypustiť, vyčistiť a znova napustiť vody jazera). Dlhodobým cieľom je obnoviť 

cestovný ruch, ktorý je podmienený kvalitou vody. Na zrealizovanie odtoku sú nevyhnutné 

finančné prostriedky.   

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. František Petro, JUDr. Mgr. Ladislav 

Rovinský, Lukáš Jánošík, bolo odstránenie ďalšieho znečisťovania (prioritne riešiť splaškové 

vody z existujúcich chát kanalizáciou alebo biočističkami) a pre najväčšiu obec v okrese 

Košice – okolie hľadať možnosti systémovej obnovy cestovného ruchu, ktorý je podmienený 

kvalitou vody v jazerách. 

Závery Konferencie obnovy krajiny 

Ing. Michal Kravčík, CSc. v diskusii k predchádzajúcemu bodu spomenul, že v nadväznosti 

na Konferenciu obnovy krajiny, ktorá sa uskutočnila dňa 21.3.2019 v Košiciach, pripravujú 

seminár.  

Následne sa ospravedlnil (iné povinnosti) a z rokovania komisie odišiel.    

 

Kontrola plnenia požiadaviek a uznesení z predchádzajúcej komisie 

K bodu Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra KSK za rok 2018 

Predseda komisie požiadal hlavného kontrolóra o poskytnutie kópie kompletného materiálu.  

Na základe ústnej žiadosti JUDr. Mgr. Ladislava Rovinského, zo dňa 30. 01. 2019 priamo na 

rokovaní Komisie ÚP a ŽP bola sprístupnená požadovaná správa, ktorá bola prílohou 

sprievodného listu č. 1215/2019/UHK-4711 zo dňa 04. 02. 2019.  

Predmetný list spolu s prílohou pán poslanec osobne prevzal dňa 06. 02. 2019 a prevzatie na 

rovnopise listu potvrdil podpisom. 

K bodu Akčný plán Programu obnovy krajiny Košického kraja na rok 2019 

Komisia odporučila dopracovať materiál nasledovne:  

1.definovať problémy v krajine, ktoré sú známe (postupná likvidácia stromoradí, cestnej 

zelene, remízok, nutnosť revitalizácie vodných tokov, mokradí, opustené zanedbané pôdy 

zarastajúce inváznymi druhmi, vyklčované lesné pozemky, odkanalizovanie dažďových vôd, 

betónovanie plôch),  

2.predvídať dôsledky pre rôzne typy krajinných štruktúr (nížiny, podhorie, flyš), 

3. navrhnúť konkrétne riešenia.   

Podľa informácie organizačného oddelenia spracovatelia materiálu v zmysle požiadaviek 

komisie materiál dopracovali a predložili zastupiteľstvu na schválenie.  

K bodu Cestná zeleň – významný faktor životného prostredia - uznesenie č. 4/2019 

Komisia odporučila predsedovi KSK, aby požiadal Správu ciest KSK: 

1. o zabránenie likvidácie cestnej zelene v neodôvodnených prípadoch, 

2.  o zabezpečenie dodržiavania postupu pri výrube drevín zásadne v súlade s právoplatnými 

rozhodnutiami správneho orgánu v oblasti ŽP.    
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Správa ciest KSK zaslala Odboru dopravy Úradu KSK odpoveď: 

1. Správa ciest si nie je vedomá neodôvodnenej likvidácie cestnej zelene. 

2. Správa ciest KSK po vydaní rozhodnutia na odstránenie nežiaducich drevín cestným 

správnym orgánom. zabezpečuje obhliadku úsekov za účasti odborného zamestnanca 

príslušného orgánu štátnej správy v oblasti ŽP. 

K bodu Informácia o  Strategickom parku Haniska – uznesenie č. 5/2019 

Predseda komisie požiadal tajomníčku komisie, aby zaslala mailom Rozsah hodnotenia 

všetkým členom komisie. 

Tajomníčka komisie zaslala mailom Rozsah hodnotenia všetkým členom komisie spolu so 

zápisnicou zo 6. rokovania komisie dňa 04.02.2019. 

Komisia uznesením č. 5/2019 žiadala predsedu KSK opätovne zvolať pracovné rokovanie za 

účasti zástupcov Ministerstva hospodárstva SR, SARIO, East Invest s.r.o., Magistrátu mesta 

Košice, ÚHA Košice, starostov dotknutých obcí, zástupcov Regionálneho združenia obcí 

Hornád a členov komisie ÚPaŽP. Odporučený termín pracovného rokovania: 03. 04. 2019 

o 11:00 hod. 

Pracovné rokovanie sa uskutočnilo dňa 03.04.2019 o 11:00 hod. v zasadačke Úradu KSK za 

účasti podpredsedu KSK, zástupcov SARIO, East Invest s.r.o., Magistrátu mesta Košice, ÚHA 

Košice, starostov dotknutých obcí Haniska a Valaliky, predsedu Regionálneho združenia obcí 

Hornád, členov komisie ÚPaŽP, zástupcov referátu ÚPaŽP a odboru dopravy Úradu KSK. 

Účastníkom rokovania a všetkým členom komisie ÚPaŽP bude mailom zaslaný záznam 

z pracovného rokovania o Strategickom parku Haniska.    

 

K bodu č. 11 

Záver 

Ďalšie rokovanie Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

sa uskutoční sa dňa 5. júna 2019 o 13:30 hod. v zasadačke č. 242 Úradu KSK   

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

predseda komisie 
 

 

 

 


